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ZAPISNIK 

sa 25. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Skupštine Crne Gore, održane 18. novembra 2013.godine 

 

Sjednica je počela sa radom u 11 sati. 
 
Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 
 
Sjednici su prisustvovali predstavnici invalida rada iz Bijelog Polja, Rožaja i Mojkovca,iI 

to: Lazar Knežević, Ešef Salković i Murić Hajran. 

Sjednici su pored članova Odbora prisustvovali Ministar rada i socijalnog staranja 

Predrag Bošković, direktor Direktorata za penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i 

invalidsku zaštitu Jovo Pajović i šef kabineta ministra rada i socijalnog staranja Bojana 

Martinović. 

Sjednici su prisustvovali poslanici: Neven Gošović, dr Zoran Srzentić, Zorica Kovačević, 
dr Halil Duković, prim dr Izet Bralić, Janko Vučinić i Goran Tuponja. 
 
Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Andrija Popović, dr Radovan Asanović i dr Novica 
Stanić, članovi Odbora.  
 
 Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
 
 Za sjednicu je predložen sljedeći: 
 

DNEVNI RED: 

1. AKTUELNA SITUACIJA POVODOM ŠTRAJKA INVALIDA RADA U BIJELOM 

POLJU, ROŽAJAMA I MOJKOVCU 

 
U ime invalida rada na sjednici je govorio Lazar Knežević iz Bijelog Polja. Osnovni 

zahtjev invalida rada iz Bijelog Polja, Rožaja i Mojkovca koji su nedelju dana prije 

održavanja ove sjednice prekinuli štrajk glađu ali i dalje protestuju, da muškarci sa 55 

godina života i 30 godina staža, odnosno žene sa 50 godina života i 25 godina staža 

steknu pravo na penziju, s tim da polazna osnova iznosi deset eura po godini penzijskog 

staža. Kada bi se sve to uračunalo, istakao je, penzija invalida rada bi bila negdje oko 

250 eura. Rekao je da su invalidi rada danas nezaštićena kategorija i da nijesu uzeli 

otpremnine koje su im pripadale prema Zakonu o radu. Invalidu rada se po tom zakonu 
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garantovala otpremnina od 36 prosječnih zarada u Crnoj Gori. Dodao je da su imali 

obećanje ranijeg ministra rada i socijalnog staranja Slavoljuba Stijepovića da će im biti 

isplaćeno 36 prosječnih zarada u državi, ali to nije ispunjeno. Invalidi rada ne samo da 

su ostali bez otpremnina nego su ostali i bez egzistencije. Predsjednik invalida rada 

zatražio je da zahtjevi invalida postanu sastavni dio zakona i da se na taj način zaštite 

njihova prava. Istakao je da ih je strah da im primanja budu 150 eura a da u penziju odu 

sa 120 eura kao što se dešava. Knežević je i naglasio da invalidi nemaju sredstva za 

normalan život, da nemaju novca da kupe ljekove, hranu i da plate prevoz.  

Ministar rada i socijalnog staranja Predrag Bošković, podsjetio je da su sa 

predstavnicima invalida rada u razgovorima od jula i da je u jednom trenutku postojao 

problem u komunikaciji jer, rekao je, faksovi koje su slali predstavnici invalida rada 

nijesu stizali u Ministarstvo. Ministar je saopštio da Crna Gora ukupno ima 3,100 invalida 

rada, od čega je 1,069 kod Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje sa prosječnom 

mjesečnom naknadom od 193 eura. Ukupni izdatak Fonda PIO po tom osnovu je 2,48 

miliona eura. On je rekao da je na evidenciji ZZZ 845 invalida rada sa različitim 

kategorijama primanja od 33 eura do 100 eura neto. Ukupan izdatak Zavoda u te svrhe 

je 439,97 eura godišnje. Bošković je ponovio da trenutne zahtjeve invalida rada nije 

moguće implementirati u crnogorski penzijsko invalidski sistem i da bi problem trebalo 

rješavati pojedinačno. To bi značilo, objasnio je ministar da svaki od 90 invalida rada 

pribavi pojedinačno svoju dokumentaciju i da se o svakom licu pojedinačno bave ne 

rušeći sistem koji već imaju. Invalidi rada u narednih desetak dana, kako je dogovoreno 

na sastanku prošle nedjelje, treba da dostave svu dokumentaciju.  

Poslanik Neven Gošović, član Odbora je upitao kako je moguće da invalidi rada druge i 

treće kategorije, koji se nalaze na evidenciji ZZZ, ostvaruju pravo na naknadu od 33 

eura, kada je izmjenama Zakona sredinom prošle godine to promijenjeno. Parlament je 

u avgustu prošle godine usvojio izmjene Zakona o zapošljavanju i ostvarivanju prava iz 

osiguranja od nezaposlenosti kojim je propisano da invalidima rada pripada novčana 

naknada 40% odsto minimalne zarade i da ona trenutno iznosi oko 77 eura neto. Smatra 

da je nedopustivo ako neko od zaposlenih na Zavodu invalidima rada nije skrenuo 

pažnju na to, a znao je da mu propada to pravo.  

Ministar Bošković je rekao da je trenutno 35 lica na evidenciji Zavoda koji primaju 33 

eura. Takođe, rekao je da se na Fondu PIO nalazi 24,2 hiljade invalidskih penzionera i 

da bi se i njima moralo izaći u susret ako bi se ispunili zahtjevi invalida rada iz tri 

sjeverne opštine.   

Poslanik Izet Bralić, član Odbora je na prethodnoj sjednici inicirao održavanje ove 

sjednice što je prihvaćeno od svih članova Odbora. Smatra da invalidi rada ne traže da 

im se išta poklanja nego traže samo ono što im po zakonu pripada. To su radnici koji su 

radili u teškim uslovima. Poslanik Bralić je rekao da cifra od 3,1 hiljadu eura nije velika 



3 
 

cifra i da bi se određenim preusmjeravanjem moglo doći do prosječne penzije od 250 

eura koju bi primali invalidi rada. Predložio je da se donese zaključak da invalidi rada 

pođu u penziju, a da primanja ne budu manja od onih koja trenutno imaju. Takođe, dao 

je i predlog da se na njihova primanja, ukoliko postoji zakonska regulative, oslobode 

penzijsko invalidskih doprinosa. To bi bilo još 10%  na taj iznos, rekao je. 

Poslanik Janko Vučinić, član Odbora, je istakao da potpuno opravdava zahtjeve invalida 

rada i da im daje punu podršku. Invalidi sa 55 godina života ne mogu doći do posla jer to 

ne mogu ni mladi ljudi sa diplomama fakulteta. Saopštio je da bi Ministarstvo trebalo da 

predloži izmjene i dopune Zakona o PIO, kako bi se invalidima rada riješio problem kao i 

u slučaju radnika Kombinata aluminijuma i Željezare. Rekao je da su fabrike u kojima su 

radili invalidi zatvorila aktuelna vlast i da isti oni koji su ugasili radna mjesta sada treba 

da ih zbrinu na pravi način. On smatra da Fond PIO ima izvora da se puni. Invalidi rada 

su danas u ovakvom položaju zahvaljujući aktuelnoj vlasti. Da ministarstvo ima stvarnu 

volju da pomogne, oni bi to učinili, ali neće već daju prazna obećanja rekao je poslanik 

Vučinić.  

Predsjednik Odbora Zoran Jelić naglasio je da je ova sjednica sazvana da bi se pokušali  

riješiti problemi. Formirana je radna grupa koja radi na rješavanju ovog pitanja. Invalidi 

rada u tom pravcu imaju podršku Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje.  

Poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora, podržava sve zahtjeve i aktivnosti koje je 

Ministarstvo rada i socijalnog staranja do sada uradilo. Podržava i zahtjeve invalida 

rada. Savjetuje da se u što bržem roku dostavi dokumentacija. Ministarstvo treba da 

napravi analizu i da se vidi koja su to sredstva koja se trebaju izdvojiti za invalide rada.  

Poslanik Goran Tuponja, član Odbora, istakao je da su invalidi rada teškim problemima 

natjerani da dođu u Skupštinu. Upitao je zašto bivši Ministar Stijepović nije ispunio 

obećanje koje je dao i da li se obećanje prethodnika poništava.  

Ministar Bošković je rekao da za obećanje ministra Stijepovića ne zna i da je između 

bivšeg ministra i njega bilo dva mandata. Prvi put na ovoj sjednici čuje za tu informaciju.  

Poslanik Izet Bralić je rekao da postoji dobra volja da se pomogne invalidima rada. 

Invalidi koji su stekli pravo na penziju ne treba da imaju penziju manju od sadašnjih 

primanja. 

 

Poslanik Janko Vučinić je naglasio da će podnijeti inicijativu za izmjene i dopune 

Zakona.  

  

Predsjednik Odbora Zoran Jelić je rekao da će predložene izmjene i dopune, ako 

sistemski budu dobre i održive biti prihvaćene. Potrebno je napraviti kvalitetnu analizu 

invalida rada.  Apsolutno daje podršku radnoj grupi koja je formirana.  
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Ministar rada i socijalnog staranja Predrag Bošković, je rekao da se problem ne može 

riješiti štrajkom već stvarnim razgovorom i dogovorom. Ministar je ostao otvoren za bilo 

koji predlog i naglasio da je svaka inicijativa više nego dobrodošla. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Izet Bralić, Zorica Kovačević, Janko Vučinić, Neven 

Gošović, Goran Tuponja kao i predsjednik Odbora Zoran Jelić.  

 

Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje je usvojio sljedeće zaključke: 

1) Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje daje punu podršku invalidima rada 

druge i treće kategorije; 

2) Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje daje punu podršku radnoj grupi koju 

su formirali ministarstvo rada i socijalnog staranja i invalidi rada; 

3) Odbor će pružiti logističku podršku oko iznalaženja prihvatljivih rješenja; 

4) Potrebno je uraditi kvalitetnu analizu invalida koji se nalaze na ZZZ i na Fondu 

PIO                    

5) Kada se budu dobili opipljivi podaci napraviti još jednu tematsku sjednicu Odbora 

i vidjeti šta je sve urađeno. 

Poslanik prim. dr Izet Bralić, član Odbora, predložio je sljedeće zaključke koje je Odbor 

usvojio: 

1) Invalidi koji su stekli pravo na penziju ne treba da imaju manju penziju od 

trenutnih primanja; 

2) Da se njihova buduća penzijska primanja oslobode doprinosa za Fond PIO; 

3) Da se retroaktivno nadoknade sredstva invalidima, njih 35, koji primaju 33 eura, a 

trebalo je da primaju daleko veće iznose. 

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          
Sjednica je završena u 12 sati i 30 minuta. 

 

Br.00-63-12/ 

Podgorica, 27. januar  2014. godine 

 

 

Sekretar Odbora                                                                             Predsjednik Odbora 
Momir Joksimović                                                                                  Zoran Jelić 
 


